                  香港社區組織協會 Society for Community Organization (SoCO)         新 聞 稿 
｢住住先｣攝影展 Cubicles – An exhibition about Hong Kong's Poor Housing

香港社區組織協會將於明日(3月9日)召開記者會，公佈於在中環畫廊舉行的名為｢住住先｣ 攝影展，展示貧窮階層各種居住環境及貧民困境求生情況，並發佈本會最新出版｢住住先｣住屋攝影集(Sojourning as tempura)，是次展覽是2012年ArtWalk展覽系列之一。

2011年本港的人均收入踏入歷史新高，但現時仍有近十萬貧民，蝸居在籠屋、板間房、棺材房、工廈劏房等不人道環境；30多萬市民輪候公共房屋，居住環境極待改善。是次名為｢住住先｣的展覽，透過鏡頭訴說在繁華都會背後的陰暗面，同時展現貧民困境求生的韌力，並希望引起社會對貧民窟居民生活的關注，促使當局協助居民改善生活環境。香港社區組織協會亦邀請行政長官曾蔭權及房屋局局長鄭汝樺女士參觀展覽，請他們正視本港貧窮人士的住屋問題。
是次展覽亦會同時發佈本會最新出版｢住住先｣住屋攝影集(Sojourning as tempura)。攝影集的相片主要由4位專業攝影師(包括: 陳木南先生、雷日昇先生、程詩詠先生及匡榮先生)義務拍攝；透過他們專業的視角，揭示富裕本港背後貧苦大眾生活真實的一面。該115頁攝影集紀錄本港草根階層的各種居住類型、本港房屋問題及發展，以及分享本會過去四十年來紮根基層、倡導合理房屋權益。攝影集以$120發售以作為慈善籌款，展覽期間優惠價$100，所有收益將撥作慈善用途。

攝影師們在接觸居民後感受深刻，希望政府能關心基層困境。｢拍攝過籠屋、板間房、工厦劏房，相信沒有人希望長期居住於如此狹小而惡劣的環境。希望藉着這些圖片，讓更多人能了解香港低下階層在住屋方面所面對的困境，從而促使有關當局制定長遠而合適的房屋政策，讓每一個香港家庭，都能擁有一個適當而有尊嚴的居所。｣攝影師雷日昇說。

攝影師亦希望相片能喚起公眾關心基層的意識，體現香港人的核心價值。｢最近一群中產人士在網上發起「平等分享行動」，落區探訪露宿者，給予關懷之餘，也反思所謂「中環價值」。他們在一段訪問中提到，「沒想到在天橋底看到人與人間守望相助的精神。這裏是社會、政府所放棄的，如此『沒價值』的地方，卻喚醒了很多人。」大抵香港的籠屋板房天橋底，正正因為被所謂時代巨輪遺棄，反而保留了香港人的核心價值。過去幾個月，我拿着攝影機穿梭於板房籠屋的窄巷，竟看見了一幕幕鄰里守望的景象，我一直在想，這種久違了的溫暖，怎麼會在這種毫不溫暖的房屋中感受得到。真心冀盼這些照片帶來的，不止於同情，而是更多的反思與自省。沉默與容許是雙生兒，我們都別做不公義社會下的默許者。｣攝影師程詩詠說。
ArtWalk是全港一年一度舉行的最受歡迎的藝術慈善活動，今年將於3月14日(星期三)晚上5時至12時舉行，66間畫廊參與是次活動，屆時參加者可以一邊欣賞藝術，一邊品賞美酒佳餚，門票收益捐助慈善團體(成人$450 學生$150)。ArtWalk自2005年開始將門票收益捐贈本會，支持服務弱勢社群及推動人權工作。香港社區組織協會衷心多謝ArtWalk多年來對弱勢社群的大力支持，在貧窮人士最艱難的時候，伸出援手，亦多謝Schoeni Art Gallery少勵畫廊自2008年開始慷慨贊助畫廊展覽場地支持弱勢社群展覽，讓貧窮人士可以與繁華璀璨的中環其他階層人士互動交流。
展覽詳情如下:

ArtWalk日期： 2012年3月14日(星期三) 時間：下午5時至午夜 12時

展覽日期： 2012年3月7日至14日  時間：上午10時30分至下午 6時30分

費用：全免 (3月14日Artwalk 當日除外)
地點：中環荷里活道27號地下(中區警署斜對面) Schoeni Art Gallery

展覽攝影師：陳木南先生、雷日昇先生、程詩詠先生及匡榮先生
主辦：香港社區組織協會 及ArtWalk 2012


免費贊助場地：少勵畫廊Schoeni Art Gallery

網頁：http://www.soco.org.hk/artwalk2012/ 
或 www.hongkongartwalk.com/2012/aboutaw.html     

2012年3月9日
               香港社區組織協會 Society for Community Organization (SoCO)       Press Release
｢住住先｣攝影展 Cubicles – An exhibition about Hong Kong's Poor Housing

The Society for Community Organization (SoCO) will be staging the Photo Exhibition, namely Cubicles – An exhibition about Hong Kong's Poor Housing, as part of this year’s Hong Kong Artwalk from 7 to 14 March 2012 at the Schoeni Art Gallery in Central.  The exhibition will feature photography of the underprivileged communities living in urban slums in Hong Kong, telling their story through imagery.  SoCO will also be distributing the recently published photo collection book at the exhibition. 

Hong Kong’s wealth reached an all-time high in 2011, yet nearly 100,000 citizens continue to live in dire housing conditions such as sub-divided units, rooms, cubicles, bed-spaces, cocklofts and roof-top huts in the territory.  With large families living in such a limited space, conflict is unavoidable as they struggle to survive.  Being poor is not an issue compared to the loss of dignity.  A home is not only a space for sleeping, but a place where one can invest emotions and feelings, a place that helps one become stronger.  The exhibition aims to raise public awareness on the plight of the residents living in inadequate housing. The Chief Executive Sir Donald TSANG and the Secretary for Transport and Housing, Ms. Eva CHENG, have been invited to visit the exhibition to gain an in-depth understanding on the problems.

SoCO will also be distributing the recently published photo collection book, Sojourning as tempura, at the exhibition.  The photos in the collection are taken by 4 professional photographers, namely Mr. MN CHAN, Mr. LEI Jih-Sheng, Mr. Brian CHING and Hong Wing, who use their camera to unveil the plight of the residents in urban slums witnin our rich society.  The 115-page softback documents different types of inadequate housing in Hong Kong as well as the related statistics. In addition, it shares the experience of SoCO on advocating reform of housing policy over the past 40 years.  Sold at $120 a copy, there will be a special promotional price of $100 per copy for the duration of the exhibition period.  All money raised from the sale of this book will be used for charitable purposes.
Photographers and the residents profoundly hope that the Hong Kong Government start to take the plight of the grassroots seriously. “Having filmed bedspace apartments, cubicle apartments, industrial sub-divided units, I believe that no human being can live in such a small and hostile environment for a long time.  I Hope that through these photos that more people can understand the predicament faced by those living in substandard housing in Hong Kong, and urge the relevant authorities to formulate a long-term and appropriate housing policy, so that each family can have a proper and dignified housing." said photographer LEI Jih-Sheng.  

The photographer also hopes that the photos can raise public awareness over the grass-roots in Hong Kong which is esse ntially one of the core groups in our society.“Recently a group of middle-class people launched an Equal Share Campaign, visiting street-sleepers, and reflect the so-called “Central value”.  During the visit, they found mutual support between people under the flyover.  The Hong Kong Government and society in general have given up this value, but this place has awoken a lot of people. These inadequate housing may have been abandoned by the wheels of the time, but they retain the core values ​​of Hong Kong.  In the past few months, I took the camera through the narrow corridors of bedspace apartments, and saw scenes of tremendous neighborhood support. I hope these photos don’t  only invoke sympathy, but more importantly provoke self-reflection. We should use our voice and action to stop this injustice from continuing to be done to those in society who need our support.”  Photographer Brian CHING said.

Hong Kong ArtWalk is the biggest charity art event in Hong Kong, taking place between 5pm and 12 midnight on Wednesday, 14 March 2012.  A total of 66 galleries are taking part in the event this year, where participants can appreciate art while tasting wine and a selection of food. All income from ticket sales will be given as a charitable donation (Ticket Price: Adults - $450; Students - $150), with SoCO as the benefitting charity.  ArtWalk has been donating all ticketing proceeds to SoCO since 2005, supporting vulnerable groups through promoting social action and the fight for human rights. 

SoCO sincerely thanks ArtWalk for their continued support for the underprivileged over the years, lending a helping hand when it is most needed. Our thanks also go to Schoeni Art Gallery, who has generously provided their gallery space since 2008 in support of exhibiting for those who are marginalized in society, giving a chance to those living in poverty to interact with the upper-middle classes in the bustling Central district.

Exhibition details:

ArtWalk Date:
 
14 March 2012 (Wed)



Time: 5pm to 12 midnight
Exhibition Date: 
7 March to 14 March (Wed to Wed)
Time: 10:30am - 6:30pm
Venue: 


Schoeni Art Gallery, G/F 27 Hollywood Road, Central
Admission: 

Free of charge (except 14 March 2012)
Website:   http://www.soco.org.hk/artwalk2012, www.hongkongartwalk.com/2012/aboutaw.html
Organizer: Society for Community Organization & ArtWalk 2012  
Sponsored venue: Schoeni Art Gallery 
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